
Piedseda vl6dy eesk6 republiky

Petr NEEAS

Y Praze an" U.t.zotz
(. i.: +eest2or2 -KPV

Yifi.eni,

potvrzuji piijem VaSeho dopisu, v nEmZ se vyjadiujete k dal5imu smdiov6ni desk6ho

vysok6ho Skolstvi. Sdilim sice VaSe obavy, ale ziejmd se liSime v metod6ch ie5eni situace a

rovnd,L ve vnimiini piidin. Za hlavni piidinu soudasn6ho stavu povaLuji fakt, Ze vdas nebyly

provedeny potiebn6 reformni kroky, kterd by vedly k rozrrizn6ni segmentri cel6ho systdmu a

ziskirni dal5ich zdrojri pro jeho financov6ni.

Tato odpovdd' vznik6 v dobE, kdy ministr Skolstvi, mlildeLe a tdloqi'chovy odstupuje

ze sv6 funkce. Pi6l bych si, aby jeho n6stupce ldpe zvlildal ndkterd str6nky komunikace a aby

se v5echny strany vr6tily k vdcndmu t6nu jedn6ni. Nesdilim jednoznadn6 odsudky jednd

strany sporu v otinkdch akreditaci a struktur6lnich fondfi. Jedn6 se o ot6zky, kterd piesahuji

v mnoha ohledech vliv ministerstva a ministra Skolstvi.

Poukazujete na vitLnost finandni situace vysoklfch Skol a na odklon od programovych

priorit vl6dy. Veiejn6 rozpodty Cesk6 republiky poskytuji velmi mal;f prostor pro strategick6

rozhodov6ni, nebot' jsou nezdravd a velmi silnd podmindny rozsahem mandatornich vydajfi.

Pro vysokd Skoly hled6me mimoi6dnd formy podpory ze strukturdlnich fondri (projekt

KREDO se zahrnutim praZsk;fch vysokfch Skol - v rihrnu 1,5 mld. Kd na obdobi dvou let).

OvSem tyto prostiedky jsou urdeny pro transformadni n6klady spojen6 se zvy5ovdnim kvality,

relevance, efektivnostr, dlerzity a otevienosti vysoklich Skol. Nelze mluvit o nedinnosti

MSMT, ale negativn6 se projevuje nizk6 kvalita person6lniho vybaveni st6tni spriivy, a tak6

mal6 stabilita zapracovanlfch a zorientovanych odbornikfi. V souvislosti se struktur6lnimi



fondy postr6d6me z logic(fch diivodfi stiedni generaci specialistri, kteii by mdli Sir5i

mezinfrodni zkuSenost s programy a projekty dandho rozsahu.

PovaZujete za potvrzend obavy ze zneuLiti veiejnych vysok;;ich Skol k ekonomickym

cihim. Pi6l bych si, aby vysokd Skoly v podstatnd vdt5i miie ovlivriovaly strategii st6tu, aby

byly jeho expertnim zfnemim i inovadnim motorem tak, jak je tomu v nejvysp6lej5ich zemich.

Jsem si jist, Ze zmin6n6 obavy nejsou na mistd.

Jsem piipraven k moderov6nf diskuse s reprezentacemi vysokych Skol (zejmdna s

eeskou konferenci rektort) a dal5fmi vyznamnymi aktdry pii piipravd paragrafovan6ho znEni

n6vrhri vdcnych zttmlrfi zdkont o vysok;fch Skol6ch a finandni pomoci studenttm. Potvrzuji,

2e vysokd Skolstvi ch6pu jako vyznarrny n6stroj k dosaZeni konkurenceschopnosti a

prosperity eesk6 republiky. Pr6vE proto trvdm na provedeni z6sadnich reforem, kterd nebudou

jen kosmetickdho charakteru a nemohou vychizet jen zpi6ni jedn6 ze zdjmovych skupin.

Vdiim, Le zmdny na MSMT povedou jak k lep5i komunikaci, ale takd k dokondeni praci na

syst6movych zmdn6ch v oblasti vysokdho Skolstvi.
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